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Kommunhuset Finspång 

Plats och tid: 

 

Digitalt, den 27 januari 2021, kl. 16:00-19:05 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 

Thomas Larsson (S) 

Jonas Andersson (M) 

Ulrika Jeansson (S) ej närvarande § 16, ersättare § 16: Birgit Svärd (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Jonny Persson (S) 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) 

Jan-Erik Svenblad (S) ej närvarande §§ 14-15 

Frida Granath (S) 

Jan-Erik Heintze (S) 

Mats Annerfeldt (S) 

Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 

Magnus Moberg (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Lena Lindberg (S) 

Bengt Eriksson (S) 

Helena Berg (S) 

Josefina Leo (S) 

Hugo Andersson (C) 

Åsa Johansson (C) 

Sune Horkeby (C) 

Marie Johansson (KD) 

Stefan Ackeryd (KD) 

Carl-Gustaf Mörner (M) 

Inge Jacobsson (M) 

Ritha Andersson (M) 

Christer Forsshéll (M) ersätter Rune Larsson (M) 

Lilian Bressler (M) ersätter Christina Dahl (M) 

Ralph Kronholm (M) 

Bert Egnell (M) ersätter Stig Jansson (M) 

Torgny Maurer (SD) 

Sven-Inge Eriksson (SD) ersätter Ann-Sofie Olsson (SD) 

Nathalie Pettersson (SD) 

Ulla-Britt Edengren (SD) ej närvarande 

Kai Hallgren (SD) 

Evelina Gustafsson (SD) ej närvarande 

Gerd Femerström (SD) 

Börje Axelsson (SD) 
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Leila Marttila (V) ersätter Conny Lindgren (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Ingrid Westlund (V) 

Christer Nyberg (V) 

Mikael Wallin (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Ingela Billström (MP) 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 

Birgit Svärd (S) 

Reine Hansson (S) ej närvarande 

Ingrid Ström (S) ej närvarande 

Bill Johansson (S) ej närvarande 

Solvig Svensson (S) 

Johan Lennartsson (S) 

Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 

Carola Persson (S) ej närvarande  

Kristin Yderfors (C) 

Kristina Carlsson (C) ej närvarande 

Kristin Andersson (KD) 

Andreas Rydh (KD) ej närvarande 

Jan-Erik Andersson (M) 

Tarek Jalbot (V) ej närvarande 

Tommy Jacobsson (L) ej närvarande 

Åke Kinnander (L) 

Monica Brodén (MP) 

Bengt Nordström (MP) ej närvarande 

Övriga 

deltagare: 

Lars-Erik Ramlöv (L), revisor, Johan Malmberg, kommundirektör, Jonas Andersson, 

kansli- och utvecklingschef, Åsa Karlsson, sektorchef vård- och omsorg, Maria 

Forneman, kommunsekreterare 

Plats och tid 

för justering: 

 

Kommunstyrelsens kansli, torsdag 4 februari, kl. 15.00 

 

Underskrifter: 

 

Sekreterare 

 

_______________________________ 

Maria Forneman 

 

Paragraf 

 

1 - 28 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Berit Martinsson (S) 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Ulrika Jeansson (S)                                Inge Jacobsson (M) 

 

 § 16 Frida Granath (S)…………………….. 
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Innehållsförteckning 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 1 

  

Uppdatering om Coronapandemin i Finspångs kommun 2021-§ 2 

  

Förintelsens minnesdag 2021-§ 3 

  

Information från Revision 2021-§ 4 

  

Information från bygg- och miljönämnden; status på 

tillsynsärenden 

2021-§ 5 

  

Information om verksamheten i regionen 2021-§ 6 

  

Information från kommunfullmäktiges beredningar 2021-§ 7 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2021-§ 8 

  

Ansökan om förlängd kommunal borgen Ryttarkamraterna 

2021-2025 

2021-§ 9 

  

Förvärv av fastigheten Hårstorp 6:9 och Hårstorp 6:2, 

Arbetsmarknadsenheten/AME  

2021-§ 10 

  

Generellt ägardirektiv för de kommunala bolagen 2021-§ 11 

  

Svar på motion - Ett utökat och jämställt idrottsutövande för 

unga i Finspång 

2021-§ 12 

  

Statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, sektor 

social omsorg, kvartal 3 2020 

2021-§ 13 

  

Taxor 2021 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 

övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

2021-§ 14 

  

E-förslag: Lekplats med utegym i Rejmyre 2021-§ 15 

  

Svar på E-förslag - Förbättra utomhusmiljön runt Bildningen 2021-§ 16 

  

Svar på motion - trygghetspunkter där invånare kan få 

stöd/hjälp vid extraordinär händelse 

2021-§ 17 
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Svar på interpellation från Sverigedemokraterna - "Social 

dumpning"; medveten flytt av personer med ekonomiska och 

sociala svårigheter till Finspångs kommun 

2021-§ 18 

  

Miljö- och samhällsberedningens uppdrag – Översyn av 

kommunens avfallsplan 

2021-§ 19 

  

Lekmannarevisor till Tillväxt Finspång ekonomisk förening 

från föreningsstämma 2020-2021 

2021-§ 20 

  

Val av ny ledamot i lärandeberedningen 2021-§ 21 

  

Entledigande från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, 

vice ordförande och ledamot i miljö- och samhällsberedningen 

samt som ersättare i valberedningen 

2021-§ 22 

  

Val av ny vice ordförande och ledamot i miljö- och 

samhällsberedningen 

2021-§ 23 

  

Val av ny ledamot i demokratiberedningen 2021-§ 24 

  

e-förslag: seniorboende lasarettsområdet 2021-§ 25 

  

e-förslag: cykelbana mellan Risinge kyrka och Mo Gård 2021-§ 26 

  

Medborgarförslag - ny högstadieskola 2021-§ 27 

  

Delgivningar 2021-§ 28 
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2021-§ 1 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att informationsärende Uppdatering om 

Coronapandemin, Finspångs kommun läggs till på föredragningslistan. Likaså 

föreslår ordföranden att ytterligare fyra valärenden läggs till: Val av ny ledamot i 

lärandeberedningen, Entledigande från uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige, vice ordförande och ledamot i miljö- och 

samhällsberedningen samt som ersättare i valberedningen, Val av ny vice 

ordförande och ledamot i miljö- och samhällsberedningen samt Val av ny 

ledamot i demokratiberedningen. 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 

1. Att till föredragningslistan lägga till informationsärende Uppdatering om 

Coronapandemin, Finspångs kommun 

2. Att till föredragningslistan lägga till valärendena: 

- Val av ny ledamot i lärandeberedningen 

- Entledigande från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, vice 

ordförande och ledamot i miljö- och samhällsberedningen samt som 

ersättare i valberedningen 

- Val av ny vice ordförande och ledamot i miljö- och 

samhällsberedningen 

- Val av ny ledamot i demokratiberedningen 

3. Att fastställa föredragningslistans innehåll 

- - - - - 
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2021-§ 2 
 

Uppdatering om Coronapandemin i Finspångs kommun 

Kommundirektör Johan Malmberg ger en uppdatering om läget med 

Coronapandemin i Finspångs kommun. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 3 
 

Förintelsens minnesdag 

 

Jan-Erik Svenblad (S) informerar inför en filmvisning om Förintelsens 

minnesdag, som är just denna dag, den 27 januari. På grund av tekniska problem 

med att visa filmen ajourneras mötet, och när det återupptas visar det sig att de 

tekniska problemen kvarstår. Filmen skickas istället ut per e-post till ledamöter 

och ersättare i kommunfullmäktige. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 4 
 

Information från Revision 

Kommunrevisor Lars-Erik Ramlöv (L) informerar om två rapporter som 

revisionen gjort; Kommunens långsiktiga och strategiska styrning och planering 

inom äldreomsorgen och Insatser mot psykisk ohälsa, barn och unga. 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 5 
 

Information från bygg- och miljönämnden; status på 
tillsynsärenden 

Mats Annerfeldt (S) informerar om statusen på tillsynsärenden. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 6 
 

Information om verksamheten i regionen 

Ulrika Jeansson (S) informerar om att Regionen haft sitt första strategiska 

samråd och att Regionen fattat beslut om remissversion RUS, och att den går ut 

på remiss 4 februari till 30 april. 

 

Ulrika Jeansson informerar också om att Regionen gör en översyn av 

skolbiljettsystemet för kollektivtrafiken. 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 7 
 

Information från kommunfullmäktiges beredningar 

Demokratiberedningen  

Magnus Moberg (S) informerar om demokratiberedningen kommit igång igen 

efter återstart i november, och de har fortsatt med att titta på former och forum 

för ungas inflytande, Om mig-enkäten och demokratistödjare. När det gäller 

demokratistipendiet så blev ingen utsedd 2020, och man får nu satsa på en bra 

marknadsföring för att få fram förslag för 2021. 

 

Lärandeberedningen 

Sune Horkeby (C) informerar om att lärandeberedningen hunnit ha tre digitala 

möten sedan återstarten och att de fått en ny koordinator. 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 8 
 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

Torgny Maurer (SD) ställer en fråga till Ulrika Jeansson (S): 

Kommunstyrelsens presidium skulle träffa Holmen för diskussioner angående 

det storskaliga vindkraftsprojektet i kommunen. 

Har detta möte genomförts och framfördes mina frågeställningar? 

 Ulrika Jeansson (S) svarar: Mötet var för snart två veckor sedan och vi har fått 

svar på en del. Holmen har lovat att återkomma i slutet på månaden, och vi 

avvaktar deras svar och ger därefter en återkoppling. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 9   Dnr: KS.2020.1167 

 

Ansökan om förlängd kommunal borgen Ryttarkamraterna 
2021-2025 

Beskrivning av ärendet 

Ryttarkamraterna i Finspång har i skrivelse den 29 oktober 2020 begärt 

förlängning av kommunal borgen på checkkredit 150.000 kronor i fem år. 

Ryttarkamraterna i Finspång har haft kommunal borgen på sin checkkredit under 

längre tid. Tidigare har beslut om förlängning tagits 1989, 1995, 2000, 2005, 

2010 och 2015. Senaste beslutet gällde en förlängning av borgen på en 

checkkredit om 150.000 kronor under en tid av fem år till och med 31 december 

2020. 

 

Ryttarkamraterna anför i sin ansökan att de har haft en stabil ekonomi de senaste 

5 åren som har följt budgeten. De har idag inga lån. Ryttarkamraterna är en ideell 

förening utan vinstintresse. 

 

Vidare informerar Ryttarkamraterna att Corona är en oförutsedd händelse och 

med detta har de fått ställa in tävlingar och andra aktiviteter. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att kommunstyrelsen fattar beslut i detta ärende då kommunfullmäktiges 

möte i december har ställts in på grund av den rådande Coronapandemin, 

och beslutet måste tas innan årsskiftet. 

 

2. Att Ryttarkamraterna i Finspångs kommun beviljas en kommunal borgen 

på checkkrediten upp till 150.000kr under en tid av fem år, från och med 

1januari 2021 till och med 31 december 2025 

 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.   Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 
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2021-§ 10   Dnr: KS.2020.1104 

 

Förvärv av fastigheten Hårstorp 6:9 och Hårstorp 6:2, 
Arbetsmarknadsenheten/AME  

Beskrivning av ärendet 

Förvaltningen har fått i uppdrag att se över ägandet av fastigheterna Hårstorp 6:9 

och 6:2 där kommunens arbetsmarknadsenhet idag bedriver sin verksamhet.  

FFIA har ägt fastigheterna sedan 1996 då dessa förvärvades utifrån ambitionen 

att lokalerna skulle hyras ut till externa aktörer alternativt verksamheter riktade 

mot det lokala näringslivet. Historiskt har området utgjort kommunens 

centralförråd. 

Fastigheterna Hårstorp 6:9 och 6:2 ligger i Finspångs tätort med en areal om 

5892 respektive 2908 m2. Byggnaderna på fastigheterna är av skiftande standard 

och karaktär.   

Vid en översyn av området och dess verksamhet kan det konstateras att 

Finspångs kommun sedan 2004 varit ensam hyresgäst i fastigheterna. FFIA har 

de senaste åren genomfört avstyckningar från fastigheten till förmån för privata 

etableringar.  

Hyreskostnaden uppgår idag till ca. 380 tkr/år. Styrelsen för FFIA har dock 

aviserat att de behöver genomföra en hyresrevision för att uppnå den indikerade 

värderingen för fastigheterna. Preliminärt 770 tkr/år.  

Byggnaderna på fastigheterna är i behov av upprustning och anpassning för att 

arbetsmarknadsenhetens verksamhet skall kunna fortgå. Vid senaste OVK 

besiktning befanns anläggningen inte uppfylla gällande krav. Delar av 

verksamheten är för tillfället evakuerad till ersättningslokaler. 

Förvaltningens fastighetsenhet har i dialog med FFIA tagit fram strategi för 

åtgärder i fastigheterna. Här inkluderas fuktsaneringsåtgärder samt 

ventilationsåtgärder. 

FFIA har till förvaltningen uttryckt att det inte ligger i uppdraget att utveckla 

fastigheter till kommunala ändamål. FFIA finner det lämpligt att försälja 

fastigheterna till Finspångs kommun till marknadsvärdering. Utöver detta är 

förvaltning och FFIA överens om att kostnader gäller fuktsaneringsåtgärder 

faller på försäljande part. Statusbesiktning har genomförts och kalkyl finns 

framtagen. 

Bedömd åtgärd avseende fuktsanering kostnadsuppskattas till 1 200 000 kr 

vilken återbetalas efter genomförd åtgärd. 

Kommunala verksamhetslokaler ägs, med några undantag, av kommunen själv 

för att därigenom få rådighet över lokalernas utformning utifrån verksamheternas 
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behov. Av det skälet har exempelvis Hällestadsgården nyligen förvärvats av 

kommunen från Vallonbygden. 

Förvaltningen har i dialog med FFIA kommit fram till att ett framtida förvärv 

förutsätter att förestående fuktsaneringsåtgärd avräknas från förvärvskostnaden.  

Förvaltningens förslag till beslut är att man förvärvar fastigheterna enligt 

marknadsvärdering med avräkning för fuktsaneringsåtgärder. 

Att investeringsmedel för verksamhetsanpassning och ventilationsåtgärder 

hanteras inom förvaltningens avsatta medel för ändamålet. 

Fastigheterna är externt värderade, genom Cushman & Wakefield och indikerar 

ett marknadsvärde om 4 500 000 kr.  

Yrkande 

Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Torgny Maurer (SD), med instämmande av Kai Hallgren (SD), har ett 

ändringsyrkande enligt följande: 

”Sverigedemokraterna menar att detta bara är ett sätt att stärka FFIA:S skrala 

ekonomi med kommunala skattemedel.  

FFIA har de senaste åren genomfört avstyckningar från fastigheten till förmån 

för privata etableringar. Vi menar att det vore lämpligt att fortsätta med detta 

förfarande och försälja hela fastigheten.  

Det eventuella lokalbehovet för AME borde gå att finna i annan kommunal 

fastighet och fastigheten Hårstorp 6:9 och Hårstorp 6:2, bör därför säljas på den 

privata fastighetsmarknaden.  

Förslag till beslut:  

KF beslutar att ålägga FFIA att erbjuda fastigheten till försäljning på den privata 

fastighetsmarknaden.” 

 

Ulrika Jeansson (S), Stefan Carlsson (V), Stefan Ackeryd (KD) och Ingela 

Billström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 

varandra. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Hugo Anderssons (C) 

yrkande att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att Finspångs kommun förvärvar Hårstorp 6:9 och 6:2 från Finspångs 

förvaltning och industrihus AB för köpeskillingen i befintligt skick. 

Köpeskillingen fastställs 3 300 000 kr exklusive transaktionskostnader. 

Finspångs kommun bekostar och ansvarar för renovering av befintlig 

vattenläcka.  
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2. Förvaltningen får i uppdrag att justera tjänsteskrivelse och avtal till 

nästkommande kommunstyrelsemöte. 

3. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nästa kommunstyrelsemöte 

med förslag på finansiering för renovering. 

4. Att medge lånefinansiering inom 2021 års beslutade låneram för 

köpeskilling om 3 300 tkr samt ev renovering enligt punkt 3. 

5. Att fullmäktige fastställer förelagt köpeavtal. 

6. Att internt hyresavtal upprättas med sektor social omsorg 

Reservation 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Nathalie Pettersson, Gerd Femerström, Sven-Inge 

Eriksson och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Torgny Maurers (SD) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 11   Dnr: KS.2020.1108 

 

Generellt ägardirektiv för de kommunala bolagen 

Beskrivning av ärendet 

FFIA har tagit fram förslag till reviderat generellt ägardirektiv för de kommunala 

bolagen och föreslår fullmäktige att fastställa detta.  

Direktivet innehåller principerna för kommunens ägande av bolag samt det 

kommunala syftet med bolagens verksamhet. Vid sidan av detta relegerar 

direktivet ansvar och roller mellan kommunen och de olika bolagsorganen. Detta 

direktiv innehåller således generella riktlinjer för samtliga bolag. Bolagens 

specifika uppdrag återfinns i separat ägardirektiv.   

Föreliggande förslag innehåller i första hand en språklig och redaktionell 

genomgång. Det som har tillkommit i sak är ett avsnitt om bolagens uppdrag i 

förhållande till kommunens budget och strategiska plan och att bolagen förväntas 

arbeta med de globala målen för hållbar utveckling i den egna 

verksamhetsstyrningen. Dessutom framgår det av direktivet att en årlig 

hållbarhetsrapport ska tas fram i enlighet med kraven i årsredovisningslagen.  

Vid sidan av detta förs det också in att bolagen ska arbeta i enlighet med 

gällande kod för svensk bolagsstyrning samt koden mot korruption i näringslivet. 

Koderna riktar sig primärt gentemot noterade alternativt andra privatägda 

företag, men kan med fördel tillämpas i kommunalt ägda bolag, något som också 

poängteras av SKR. Slutligen föreslås ett förtydligande gällande att de 

sakkunnigas stöd till lekmannarevisionen ska finansieras inom ramen för de 

förtroendevalda revisorernas budgetanslag. Detta förhållande regleras i dagsläget 

inte i något styrdokument.  

Yrkande 

Torgny Maurer (SD), med instämmande av Kai Hallgren (SD), yrkar att text i 

dokument Ägardirektiv, sidan 3, ändras till: 

3. Budget strategisk plan, samt hållbarhetsrapport  

”Bolagens övergripande uppgifter är att bidra ett mervärde för medborgarna och 

till kommunens utveckling. Bolagen årligen ta fram en hållbarhetsrapport utifrån 

de krav som framgår av årsredovisningslagen. (ÅRL 1995:1554)” 

Torgny Maurer yrkar vidare: ”att stycket 7, sidan 4, angående moderbolaget 

stryks i sin helhet då vi menar att kommunstyrelsen skall fungera som 

fullmäktiges styrinstrument för dotterbolagens verksamhet.” 

 

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 

avslag till Torgny Maurers (SD) ändringsyrkande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 

varandra. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Ulrika Jeanssons (S) yrkande 

att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa generellt ägardirektiv för de kommunala bolagen 

2. Att upphäva nu gällande direktiv från 2014-11-06 

Reservation 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Nathalie Pettersson, Gerd Femerström, Sven-Inge 

Eriksson och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Torgny Maurers (SD) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 12   Dnr: KS.2020.0108 

 

Svar på motion - Ett utökat och jämställt idrottsutövande för 
unga i Finspång 

Beskrivning av ärendet 

Stefan Carlsson (V), Ingrid Westlund (V), Conny Lindgren (V), Christer Nyberg 

(V), Leila Marttila (V) har i sin motion påtalat problemet i att allt färre barn och 

ungdomar deltar i föreningsorganiserade sport- och idrottsaktiviteter. Att det 

även finns ett icke jämställt förhållande mellan pojkar och flickors utövande 

samt att idrottsutövandet följer socioekonomiska mönster.  

 

Motionärerna förstår två beslutspunkter i motionen: 

 

• Att en analys genomförs angående flickor och pojkars idrottsutövande 

inom olika sporter/idrotter i Finspångs kommun. 

• Att analysen, i samverkan med föreningslivet, resulterar i förslag på 

åtgärder för att öka andelen unga som är aktiva inom föreningsidrotter, 

med särskilt fokus på flickor. 

Förvaltningen har tittat på nationell statistik och lokalt utfall 2019 via 

kommunens databas för aktivitetsbidrag och analyserat hur det ser ut i Finspång. 

Vad som skiljer sig och vad som följer rikstrender med ett särskilt fokus på 

jämställt förhållanden mellan flickor och pojkar. Statistiska data om 

utlandsfödda eller föräldrars utbildningsbakgrund finns ej med som statistiskt 

underlag vilket gör det svårt att mäta förhållanden utifrån socioekonomiska 

faktorer. 

Förvaltningen har ett parallellt uppdrag med att genomlysa Finspångs 

bidragsmodell för att se förbättringsområden som skall bidra till ett mer 

transparant, förståeligt och jämlikt bidrags- och ansökningssystem. Denna 

genomlysning skall leda till förslag på åtgärder i enlighet med det motionärerna 

önskar i sin motion. Finspångs kommun skapar även under hösten ett nytt digitalt 

föreningsregister som skall kunna göra det enklare att söka bidrag, förstå 

bidragsmodellen samt för att visa upp föreningslivets bredd i Finspång via 

kommunens hemsida på bättre och mer mottagarvänligt sätt. 

 

Analys 

Det går att se tydliga nationella mönster i det som motionärerna pekar på. Det 

går också att se att Finspång lokalt följer samma kurva som riksgenomsnittet vad 

gäller flickor och pojkars deltagande i organiserad idrottsutövning på totalen. Det 

finns dock nationella rapporter på att kvinnor i större utsträckning än män ägnar 

sig åt fysiska motionsaktiviteter utifrån hela befolkningen. 
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En sorglig trend är minskningen av antalet barn och unga i föreningsledd 

verksamhet. I Finspång har antalet deltagare minskat årligen med cirka 10% de 

senaste tre åren i åldrarna 7-20 år. Det som ideella föreningar pekar på som stora 

utmaningar är svårigheten att engagera nya ledare och få det ideella 

engagemanget att bli lika kraftfullt som tidigare i föreningen som helhet. Att 

barnfamiljer i samhället helt enkelt har ett mer pressat livspussel som på det 

sättet påverkar de ideella organisationerna negativt. Risker finns då att föreningar 

blir tvungna att höja medlemsavgiften för att få balans i sin ekonomi vilket då 

stänger ute de som inte har råd att betala höjningen och den socioekonomiska 

klyftan riskerar att öka ytterligare. 

 

Samtidigt vittnar vissa föreningar om att fler och fler yngre än 7 år börjar i 

föreningslivets aktiviteter än tidigare år. Den gruppen kommer då inte med i 

statistiken då de inte är bidragsberättigade för föreningarna kring Lok-stödet. 

Särskilt fotbollsklubbarna vittnar om den utvecklingstrenden vilka står för en 

betydande andel av det totala antalet sammankomster. Effekten är också då enligt 

föreningarna att barnen på samma sätt slutar i tidigare ålder vilket också får 

effekt i statistiken och bidragsbeloppet ut till föreningarna. På frågan om det 

påverkar könsfördelningen bland deltagarna blir svaret att något sådant samband 

inte går att se. 

 

I databasen visar statistiken att 60% av de aktiva 7-20 åringarna är pojkar och 

40% är flickor, vilket är samma förhållande som riksgenomsnittet på totalen. Det 

som är intressant att följa är hur respektive idrott förhåller sig. Det finns tydliga 

mönster där vissa idrotter har en större differens mellan könen än andra men det 

går också att se att vissa idrotter i Finspång skiljer ut sig mot det förmodade 

rikssnittet.  

 

Andelen aktiva inom lagidrotter och individuella idrotter går det att se ett svagt 

mönster där individuella idrotter minskar i något större utsträckning i förhållande 

till lagidrotterna sedan föregående år i Finspång. Idag är deltagarförhållandena 

för unga 67% på lagidrotter och 33% på individuella idrotter inom den 

organiserade föreningsverksamheten. Ett tydligt mönster är att flickor i större 

utsträckning än pojkar är aktiva inom individuella idrotter och pojkar inom 

lagidrotter utifrån den uppdelningen. 

 

Nedan följer en sammanställning av könsfördelning i respektive idrott som 

erbjuds i Finspång. Idrotterna är uppdelade på lag- och individuella idrotter där 

idrottstyp med flest aktiva unga deltagare står överst med fallande skala på lägre 

deltagaraktivitet. Den tredje spalten beskriver antalet träningstillfällen eller 

sammankomster i respektive 2019. Underlaget utgår från antalet barn och 

ungdomar 7-20år. 
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Lagidrotter 

  Flickor  Pojkar  Antalet träningstillfällen 

Fotboll  25% 75% 2334 

Bandy  36% 64% 350 

Ishockey  29% 71% 243 

Handboll  84% 16% 243 

Innebandy  4% 96% 120 

Kricket  0% 100% 3 

Lagidrotter totalt 30% 70% 3273 

 

Individuella idrotter 

  Flickor Pojkar Antalet träningstillfällen 

Ridning  100% 0% 717 

Simning  62% 38% 216 

Friidrott  62% 38% 202 

Skidor och orientering 54% 46% 199 

Kanot  44% 56% 139 

Brottning  37% 63% 64 

Judo  30% 70% 56 

Tennis  15% 85% 55 

Bågskytte  64% 36% 48 

Skytte  22% 78% 48 

Cykel  19% 81% 38 

Bordtennis  7% 93% 18 

Badminton  69% 31% 16 

Indv idrotter totalt 64% 36% 1816 

 

Yrkande 

Stefan Carlsson (V) yrkar att redovisning av utredningen sker senast kvartal två 

2021. 

 

Mikael Wallin (L), Ulrika Jeansson (S), Carl-Gustaf Mörner (M), Stefan 

Ackeryd (KD), Ingela Billström (MP) och Ralph Kronholm (M) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut med Stefan Carlssons (V) ändring. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse motionens första att-sats tillgodosedd med hänsyn till analysen i 

motionssvaret. 
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2. Att bifalla motionens andra att-sats  

 

3. Att lägga till samverkan med föreningslivet i uppdraget att kartlägga 

bidragsmodellen med tillhörande ändringsförslag som skall leda till 

utveckling i linje med det som motionen föreslår. Utredning med 

tillhörande förslag på ändringar skall redovisas senast andra kvartalet 

2021. 

- - - - - 
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2021-§ 13   Dnr: KS.2020.0929 

 

Statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, sektor 
social omsorg, kvartal 3 2020 

Beskrivning av ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS 28h §) och 

socialtjänstlagen (SoL 16 kap 6f §) ska socialnämnden till fullmäktige lämna en 

statistikrapport över hur många av nämndens gynnande beslut som inte har 

verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  

Nämnden ska till fullmäktige även lämna en statistikrapport över hur många av 

nämndens gynnande beslut som inte har verkställts på nytt inom tre månader från 

den dag då verkställigheten avbröts.  

Rapporteringen ska ske en gång per kvartal. 

I rapporteringen för kvartal 3 ingår 21 insatser korttidsvistelse som har haft helt 

eller delvis avbrott under 140 dagar på grund av att kommunen behövde dessa 

lokaler tillfälligt till kohortvård för covid-19. Alla dessa insatser verkställdes 

igen i slutet av augusti. Brukarna erbjöds kompensatoriska insatser vid 

behov. Ungefär en tredjedel av övriga insatser nedan är verkställda eller 

avslutade när denna rapportering sker. 

Att biståndsbeslut inte verkställs samt att avbrott sker kan bero på olika orsaker. 

Vad gäller insatsen kontaktperson handlar det ofta om svårigheter att hitta en för 

uppdraget lämplig uppdragstagare. För insatsen bostad med särskild service 

handlar det allra oftast om brist på bostäder. Övergripande kan det även bland 

annat handla om sjukskrivning, svårigheter att få kontakt med den enskilde, att 

den enskilde avsäger sig specifik verkställighet/uppdragstagare eller att den 

enskilde själv önskar ett avbrott i verkställigheten under en tid. I dagsläget finns 

det enskilda som önskar avvakta verkställighet på grund av risken att smittas av 

coronaviruset. 

Ett löpande arbete pågår med att hitta uppdragstagare till insatsen kontaktperson. 

Beslut följs även upp för att identifiera eventuella behovsförändringar. Bristen på 

gruppbostäder har arbetats med under en längre tid och ett intensivt arbete har 

påbörjats för att lösa bristen på servicebostäder 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.   Att godkänna statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS (lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade) och SoL (socialtjänstlagen), sektor 

social omsorg, kvartal 3 2020. 

- - - - - 
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2021-§ 14   Dnr: KS.2020.1159 

 

Taxor 2021 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 
övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

Beskrivning av ärendet 

Enligt lagstiftning och ägardirektivet till Finspångs Tekniska Verk AB ska 

kommunfullmäktige fastställa taxor för vatten och avlopp respektive 

avfallshantering för 2021. Övriga taxor fastställs av bolaget men 

kommunstyrelsen ska informeras om avgifterna. 

 

Finspångs Tekniska Verk AB har vid styrelsemöte 13 oktober 2020 behandlat 

taxor för 2021. Bolagets beslut framgår i styrelseprotokollet av punkt 5 

Ekonomi. Styrelsen föreslår en höjning av taxan för vatten och avlopp med 9 % 

och att taxa för avfallshantering behålls oförändrad. Styrelsen beslutade att 

fjärrvärmetaxan för år 2021 ska höjas med 1 % Övriga taxor föreslås lämnas 

oförändrade.  

Finspångs Tekniska Verk har också lämnat in en skrivelse daterad 2020-10-29 

med information om taxorna. 

 

Yrkanden 

Hugo Andersson (C) yrkar att kommunfullmäktige fastställer taxa för vatten och 

avlopp för 2021 enligt i dag utsänt reviderat förslag punkt 3 enligt 

kommunstyrelsens beslut. 

 

Torgny Maurer (SD), med instämmande av Kai Hallgren (SD), yrkar att taxan 

för vatten och avlopp 2021 höjs med 7 % istället för föreslagna 9 %, med 

motiveringen: ”då vi i materialet från Tekniska Verken ej kan utröna vad som 

motiverar en höjning på nära 10 % menar vi Sverigedemokrater att en 

taxehöjning på 7 % vore en skäligare nivå.” 

 

Ulrika Jeansson (S), Stefan Ackeryd (KD), Inge Jacobsson (M) och Mats 

Annerfeldt (S) yrkar bifall till Hugo Anderssons (C) förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Torgny Maurers (SD) yrkande på bifall eller avslag och 

finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Därefter konstaterar ordföranden att det bara finns ett förslag till beslut, 

kommunstyrelsens förslag med Hugo Anderssons (C) yrkande, och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa taxa för vatten och avlopp för 2021 enligt i dag utsänt 

reviderat förslag punkt 3 enligt kommunstyrelsens beslut 



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 25 (44)  

Sammanträdesdatum  

2021-01-27  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2. Att ta informationen till protokollet 
 

Reservation 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Nathalie Pettersson, Gerd Femerström, Sven-Inge 

Eriksson och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Torgny Maurers (SD) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 15   Dnr: KS.2020.0664 

 

E-förslag: Lekplats med utegym i Rejmyre 

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit med önskan om en lekplats kombinerat med ett 

utegym i Rejmyre. E-förslaget har fått 59 namnunderskrifter. Förslagsställaren 

önskar en lekplats i samhället där barn och vuxna kan umgås på dagtid och att 

det finns gott om plats i Rejmyre för att ordna en allmän lekplats kombinerat 

med ett utegym. 

 

Då det har inkommit flera förfrågningar om en lekplats i Rejmyre och att 

Finspångs kommun inte är huvudman för allmän plats, gator och parker, i 

Rejmyre har dialog förts med Rejmyre vägsamfällighet kring utveckling av en 

allmän lekplats i Rejmyre. Denna dialog har resulterat i att Rejmyre 

vägsamfällighet har ansökt och beviljats bidrag från Finspångs kommun för 

anläggande av en lekplats i Rejmyre och med stöd från Rejmyre musikförening 

planeras även ett utegym anläggas i anslutning till lekplatsen. 

 

Utifrån ovanstående så planerar Rejmyre vägsamfällighet med ekonomiskt stöd 

från Finspångs kommun att anläggas en lekplats och ett utegym i Rejmyre som 

vägsamfällighet kommer ansvara för framtida drift- och underhåll av. 

 

Yrkande 

Ulrika Jeansson (S), med instämmande av Inge Jacobsson (M) och Mikael 

Wallin (L), yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse e-förslaget besvarat 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
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2021-§ 16   Dnr: KS.2018.1151 

 

Svar på E-förslag - Förbättra utomhusmiljön runt Bildningen 

Beskrivning av ärendet 

I november 2018 inkom Bergska gymnasiets och Curt Nicolin gymnasiets 

elevråd med ett E-förslag angående att förbättra utomhusmiljön kring 

Bildningen. I förslaget står följande: 

 

”Vi från Bergska Gymnasiets elevråd och Curt Nicolin Gymnasiets elevråd 

önskar att lägga fram ett förslag om en bättre utomhusmiljö runt Bildningen. 

Förslag på föremål att montera på området är bänkar, bord, papperskorgar samt 

eventuellt en basketkorg. Vi anser att detta skulle kunna bidra till en positiv 

arbetsmiljö för både elever och personal i huset. Vi anser också att det i 

dagsläget är för torftig utomhusmiljö med dåliga möjligheter att vistas utomhus. 

Vi tycker också det är viktigt att elever och personal skall kunna vistas mer 

utomhus för att få mer frisk luft och även mer fysisk aktivitet. 

Vi vet om planerna att göra ett antal parkeringsplatser på skolan till cykelväg. Vi 

anser då att man även skulle kunna ta bort övriga parkeringsplatser på framsidan 

utav huset och endast ge fordon med anknytning till verksamheten i huset 

tillgång att stå där för att kunna bygga ett större rekreationsområde. Sedan anser 

vi att ytan på baksidan utav huset som vetter mot sjön Skuten skulle kunna 

användas bättre åt rekreation som bänkar och bord för att ge bättre möjligheter 

att vara utomhus. I huset är det även trångt och ibland högljutt på grund utav 

många elever, vilket kan leda till stress bland elever och personal. Därför skulle 

alla tjäna på en bättre utomhusmiljö för att kunna utnyttja husets område till fullo 

ifall det exempelvis blir för mycket folk på en begränsad yta.” 

 

Fastighetsavdelningen har varit i kontakt med Per Leander som vid tillfället för 

registreringen av medborgarförslaget var Bergska skolans elevrådsordförande. 

Per är inte längre kvar som elev på Bergska skolan och önskar ingen aktiv roll i 

den fortsatta processen i medborgarförslagsärendet. 

 

Fastighetsavdelningen har träffat nuvarande elevrådet på Bergska skolan under 

vecka 5 år 2020. Vid det mötet bekräftade elevrådet medborgarförslagets 

innehåll och preciserade önskemålet till en friyta för aktivitet och en yta för att 

”hänga” och umgås på. 

 

Fastighetsavdelningens bedömning är att det är vissa komplicerade faktorer 

gällande utredningen kring möjligheter att etablera friytor på de ytor som 

föreslås i E-förslaget, med hänvisning till Plan- och bygglagen (2010:900) 8 kap 

10-11§§ samt Boverkets allmänna råd FRI-BFS 2015:1.  
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Detta med hänsyn till den redan i dag begränsade ytan för att medge transporter 

till och från fastigheten, kravet på framkomlighet, skäligt utrymme för 

parkeringsytor och lastning och lossning av fordon, tillgänglighet för personer 

med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga och för att minimera risken för 

olycksfall, men också att Boverket föreskriver att friytor skall ordnas i första 

hand, men också att friytan bör placeras och ordnas på det sätt som är skäligt 

med hänsyn till elevernas och verksamhetens behov vid en gymnasieskola.  

Nedan följer ett förtydligande kring de delar som ytterligare ligger till grund för 

ovan angivna bedömning från Fastighetsavdelningen 

 

Omständigheter som försvårar ytterligare utredning kring etablering av 

friyta/friytor på befintlig tomt är; 

 

1. Att man i detaljplanen för området från 2011 och anvisningen för 

fastigheten Bildningen hänvisade etablering av friyta/friytor till den 

fortsatta utvecklingen av det gamla stationsområdet och rådande 

detaljplan vid den planerade strandparken med säkra spårövergångar för 

gående. Sedan detaljplanens godkännande och fastighetens uppförande 

har ingen fortsatt utveckling av stationsområdet skett, och nu planeras att 

en ny detaljplan för ”gamla stationsområdet” skall tagas fram då behovet 

för områdets nyttjande ändrats. Det är nu alltså oklart om eventuella 

friytor på gamla stationsområdet kan beaktas eller möjliggöras i den nya 

detaljplanen. 

 

2. Att det i detaljplanen från 2011 ej rekommenderades att nyttja 

fastighetens baksida som vetter mot järnvägsspåret med hänsyn till 

olycksrisken på grund av det närbelägna järnvägsspåret och dess 

miljöfarliga transporter samt eventuella strålrisker i form av magnetiska 

fält från transformatorstation och kabelgraven samt att säkerställa 

tillgängligheten till transformatorstationen vid lokstallarna. 

 

3. Andra omständigheter som påverkaren eventuell etablering av friyta 

(mindre basketplan etc.) utomhus vid befintliga besöksparkeringar är 

rådande bullerkrav och det buller som kommer från trafiken på riksväg 

51 och Finnvedsvägen. Högsta gränsvärdena för en acceptabel bullernivå 

utomhus vid en skolfastighet är enligt Boverket 55dB. I de mätningar 

som genomfördes i samband med detaljplaneutredningen 2010 låg 

värdena runt 55 dB nära de områden där fastigheten skulle uppföras. 

Detaljplanen och Bildningens uppförande antogs sedan med 

hänvisningen till att bullernivån var omkring 55 dB, vilket borde innebära 

att det fortfarande medger ett skapande av friytor även i dag. Om man 

skulle taga delar av befintliga besöksparkeringar i besittning för en 

etablering av en friyta för fysisk aktivitet närmast fastigheten skulle 

dagens 13 parkeringsplatser minska till 7, då 6 av platserna skulle åtgå till 
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en inhägnad friyta. Ursprungligen, vid fastigheten Bildningens 

uppförande fanns ca 25 parkeringsplatser i direkt anslutning till 

fastigheten. 12 av dessa försvann genom den nyligen anlagda gång- och 

cykelvägen. Av de i dagsläget återstående 13 (handikapparkering och 

laddstolpeplatser ej inräknade) parkeringsplatserna skulle alltså 

ytterligare 6 försvinna till förmån för en eventuell friyta. 

 

Skolledningarna för Bergska gymnasiet och CNG gymnasiet har ej responderat 

på vad det minsta behovet av parkeringsplatser är i direkt anslutning till 

fastigheten. 

 

Pris för en inhägnad basketplan/multiarena är enligt offert från företaget Söve (ca 

300 000) https://sove.se/produkt-kategori/sport-och-

traning/bollspel/multisportarena 

Pris för ett utomhuspingisbord är enligt offert från företaget Söve (25 000-

49 000) https://sove.se/produkt-kategori/sport-och-traning/bollspel/pingis 

 

Elevrådet har preciserat sitt önskemål om att anlägga en friyta att ”hänga” och 

umgås på under den överskjutande fasaddelen vid det gamla biblioteket. Denna 

yta används idag av eleverna som cykelparkering trots att den ej är avsedd för 

detta då cykelparkeringen är förlagd bortanför entrén, vilken ej nyttjas fullt ut. På 

denna yta skulle ett antal attraktiva sittytor med fasta bänkar kunna placeras. 

Pris på ”hängyta” med sittgrupper och bord enligt offert från företaget Söve 

(soffor ca 15 000 st, bänkbord ca 20 000 st alt bord ca 15 000 st, stolsystem ca 

(varierande),  

https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/parksoffor 

https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/bankbord2 

https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/parkbord 

https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/stolsystem 

 

Hur ser en eventuell möjlig finansiering ut för ett anläggande av de två friytorna? 

 

A) Fastighetsavdelningens rekommendation är att samverka med 

förslagsställarens önskemål och uttalade behov och utifrån Boverkets 

allmänna råd FRI-BFS 2015:1 ”För gymnasieskolor bör friytan placeras 

och ordnas på det sätt som är skäligt med hänsyn till elevernas och 

verksamhetens behov” genom att utreda vidare om det går att ta hänsyn 

till förslagsställarens önskemål vid detaljplaneläggandet av det gamla 

stationsområdet, vilket är planerat att ske innan utgången av år 2021. 

Detta i enlighet med innehållet i detaljplanen från 2011 om att beakta 

planeringen av friyta/friytor i den fortsatta utvecklingen av 

stationsområdet. 

 

https://sove.se/produkt-kategori/sport-och-traning/bollspel/multisportarena
https://sove.se/produkt-kategori/sport-och-traning/bollspel/multisportarena
https://sove.se/produkt-kategori/sport-och-traning/bollspel/pingis
https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/parksoffor
https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/bankbord2
https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/parkbord
https://sove.se/produkt-kategori/gata-och-park/parkmobler/stolsystem
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B) Fastighetsavdelningens rekommendation är att samverka med 

förslagsställarens önskemål och uttalade behov och utifrån Boverkets 

allmänna råd FRI-BFS 2015:1 ”För gymnasieskolor bör friytan placeras 

och ordnas på det sätt som är skäligt med hänsyn till elevernas och 

verksamhetens behov” genom att bevilja en investering för  

1. en friyta med fysiskt aktivitet/multisportarena vid nuvarande 

parkeringen om det är möjligt utifrån parkeringsbehov runt 

fastigheten. 

2. en friyta med sittytor under det gamla bibliotekets överskjutande 

fasad. 

Yrkande 

Frida Granath (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att utreda utemiljön runt Bildningen i linje med skolutredningen och 

genomföra mindre förbättringar, och med detta anse e-förslaget besvarat 

 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Deltar inte i handläggningen 

Ulrika Jeansson (S) deltar inte i beslutet av ärendet på grund av jäv.  

 

- - - - - 
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2021-§ 17   Dnr: KS.2019.0967 

 

Svar på motion - trygghetspunkter där invånare kan få 
stöd/hjälp vid extraordinär händelse 

Beskrivning av ärendet 

Vänsterpartiets fullmäktigegrupp har kommit in med en motion om att det ska 

finnas trygghetspunkter där invånare kan få stöd/hjälp vid extraordinär händelse.  

Med bakgrund av den utsatta situation många äldre på landsbygden hamnade i 

vid stormen Alfrida lyfter Vänsterpartiet fram vikten av att kommunen känner 

till vilka äldre som finns inom kommunens geografiska område oavsett om de 

finns inom kommunens verksamhet eller inte. 

De föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. en inventering görs av de Finspångsbor som bor i glesbygden, men 

som i det dagliga livet inte har kontakt med kommunen via hemtjänst 

eller liknande insatser   

2. värmestugor/trygghetspunkter inrättas dit kommuninvånarna kan åka 

för att få mer information och stöd   

3. att boende i Finspångs glesbygd får information om var stöd och hjälp 

kan erhållas 

Beredning av ärendet 

Det förändrade klimatet kommer leda till fler naturhändelser som kan försvåra 

människors vardag. Som en del i att möta denna utmaning arbetar Finspångs 

kommun på flera olika sätt med att bygga upp en robusthet i samhället, bland 

annat genom att ha en god förmåga att hantera kriser när de uppkommer och att 

då stödja drabbade individer. Stödet ska omfatta alla som befinner sig inom 

kommunens geografiska område, oavsett ålder.  

1. Dataskyddsförordningen (GDPR) tillåter inte kommunen att generellt 

insamla och registerföra information om enskilda individers hälsostatus 

eller levnadsförhållanden. Däremot görs regelbunden planering av 

exempelvis hemtjänst där åldersfördelningen i kommunen analyseras. 

Dessutom har statistik sammanställts kring hur många som finns i varje 

ålderskategori totalt i kommunen samt hur många av dessa som redan 

finns i kommunens verksamheter. På detta sätt har kommunen en god 

överblick av hur läget ser ut för äldre som grupp. 

 

2. Kommunfullmäktige i Finspång har fattat beslut gällande upprättande av 

trygghetspunkter i Program för krisberedskap 2019-2022. Arbetet 

kommer att pågå under 2021 och 2022. Dessutom finns i dagsläget ett 

etablerat samarbete med krisgruppen i Hällestad som har gjort ett 

omfattande arbete med att ideellt upprätta ett antal trygghetspunkter. 
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3. Information till kommuninvånare sker på många olika sätt gällande 

äldreomsorg, servicefunktioner, krisberedskap, social omsorg med mera. 

Bland annat bjuds alla 75-åringar i kommunen in till en informationsträff 

gällande vilka tjänster kommunen erbjuder. Det finns också anhörigstöd, 

träffpunkter och äldrelots. Inom krisberedskapen genomförs 

informationsinsatser på exempelvis skolor, torg och samlingsplatser, samt 

via reklam på tv. Kunskap och tips om hur den enskilda kan förbereda sig 

för kriser och vad som är kommunens ansvar förmedlas också genom 

deltagande på olika mässor och marknader, samt ibland även via 

brevutskick till alla hushåll. Utöver detta finns information att söka på 

kommunens webb och vid en extraordinär händelse kommer viktig 

information förmedlas via beredskapskanalen Sveriges Radio P4. 

 

Förslag om inventering anses inte kunna uppfyllas på grund av att det strider mot 

dataskyddsförordningen, men analyser görs löpande för att kommunen ska vara 

så förberedd och informerad som möjligt om läget för våra äldre. Däremot anses 

övriga två förslag ligga helt i linje med det arbete som redan påbörjats eller som 

finns beslutat och som kommer att inledas kommande år.   

Kommunfullmäktiges beslut  
1. Att avslå punkten om inventering av Finspångsbor i glesbygden då det 

strider mot dataskyddsförordningen 

2. Att anse förslaget om inrättande av trygghetspunkter tillgodosett 

3. Att anse förslaget om information till boende i glesbygd gällande stöd 

och hjälp tillgodosett 

- - - - - 
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2021-§ 18   Dnr: KS.2020.1123 

 

Svar på interpellation från Sverigedemokraterna - "Social 
dumpning"; medveten flytt av personer med ekonomiska och 
sociala svårigheter till Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 

Torgny Maurer (SD) har kommit in med en interpellation med titeln Social 

dumpning. Torgny lyfter upp att det på senaste tiden varit ett flertal artiklar i 

bland annat Folkbladet där det framkommer att Norrköpings kommun sysslar 

med något som närmast kan betraktas som social dumpning. De har nya striktare 

regler för ekonomiskt bistånd som ålägger bidragstagare att söka billigare 

bostäder, som inte finns i Norrköping, utan de uppmanas att söka i hela 

Östergötland. 

Sverigedemokraterna har även nåtts av information om att bostadsbolag i 

Finspång gjort förfrågningar till Norrköpings kommun och erbjudit dem 

lägenheter till socialt utsatta individer. 

Sverigedemokraterna önskar svar på följande: 

- Hur ser kommunledningen på denna oroande utveckling med en 

uppenbar risk för kraftigt ökade sociala utgifter? 

- Har kontakt tagits på politisk nivå med Norrköpings kommun och 

eventuellt andra kommuner, och om detta är fallet – förs en konstruktiv 

dialog? 

- Hur ser Finspångs kommuns strategi ut för att motverka social dumpning 

i kommunen? Förs en diskussion om att till exempel harmonisera 

kommunens riktlinjer för ekonomiskt bistånd till Norrköpings betydligt 

striktare regelverk? 
 

Kommunalråd Kristin Andersson (KD) svarar: 

1.Hur ser kommunledningen på denna oroande utveckling med en 

uppenbar risk för kraftigt ökade sociala utgifter? 

Vi politiker i SCKD delar oron över risken med kraftigt ökade sociala utgifter i 

dessa tider. 

Tjänstemännen har hittills inte sett en ökning på grund av Norrköping kommuns 

tuffare riktlinjer ännu. Men vi tillsammans med säkerligen fler kommuner 

avvaktar kammarrättens dom av överklagan. 

Vi styrande ser absolut en stor oro över det stora antal vakanser av tillgängliga 

bostäder som kommer att komma då Migrationsverket omorganiserar framöver. 

Får Norrköpings kommun rätt i överklagan i kammarrätten så ökar risken för att 

fler människor kan prövas mot de hårda kraven och tvingas flytta. 
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2. Har kontakt tagits på politisk nivå med Norrköpings kommun och 

eventuellt andra kommuner, och om detta är fallet förs en konstruktiv 

dialog? 

Ja, viss politisk dialog har förts inom våra partier. Men som sagt vi avvaktar 

överklagan för att se vart vi landar i frågan. 

 

3. Hur ser Finspångs kommuns strategi ut för att motverka social dumpning 

i kommunen? Förs en diskussion om att tex harmonisera kommunens 

riktlinjer för ekonomiskt bistånd till Norrköpings betydligt striktare 

regelverk? 

Tjänstepersoner i förvaltningen upplever inte att vi hittills blivit drabbade av 

någon större ökning på grund av Norrköpings allt hårdare riktlinjer. Vi i SCKD 

är självklart helt emot socialdumpning och förvaltningen jobbar med att försöka 

upptäcka sådant i tid.  

När det gäller Finspångskommuns riktlinjer för ekonomiskt bistånd så har även 

vi gränser för hyreskostnader. Finspångs gräns är lägre än Norrköping, men det 

är ju ganska självklart då våra hyror som vi har i kommunen är lägre än i 

Norrköping. Vi i SCKD anser inte att Finspångs kommun ska kräva 

biståndstagare att även söka bostad på annan ort. En sådan riktlinje skulle skapa 

otrygghet hos barn och familjer i deras vardag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse interpellationen besvarad 

- - - - - 
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2021-§ 19   Dnr: KS.2020.1355 

 

Miljö- och samhällsberedningens uppdrag – Översyn av 
kommunens avfallsplan 

Beskrivning av ärendet 

Miljö- och samhällsberedningen har förslag om nytt uppdrag för framtagande av 

ny avfallsplan för Finspångs kommun. 

Miljö- och samhällsberedningen har förankrat det nya uppdraget med 

kommunfullmäktiges presidium.  

Bakgrund till avfallsplan 

Varje kommun ska ha en renhållningsordning. Den består av två delar, en 

avfallsplan och lokala föreskrifter. En avfallsplan är det dokument där strategiska 

vägval formuleras för hur avfallshanteringen på sikt ska ske i kommunen och 

fastställer de mål och inriktningar man ser i kommunen. Den senaste 

avfallsplanen i Finspångs kommun antogs 2014 och var gällande till 2018. En 

avfallsplan ska ses över vart fjärde år och revideras vid behov.  

Innehållet i en avfallsplan styrs av föreskrifter från Naturvårdsverket. Dessa har 

uppdaterats 2017 (NFS 2017:2) samt 2020 (NFS 2020:6). Således har två 

revideringar av föreskrifterna skett sedan föregående plan antogs och Finspångs 

kommun bör revidera avfallsplanen. 

Yrkande 

Berit Martinsson (S) yrkar bifall till kommunfullmäktiges presidiums förslag 

men med ändring att ta bort sista stycket under rubriken Budgetförutsättningar i 

uppdragsplanen. 

Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunfullmäktiges presidiums förslag 

med Berit Martinssons (S) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ge uppdraget om att ta fram en ny avfallsplan för Finspångs kommun 

till miljö- och samhällsberedningen 

2. Att ta bort sista stycket under rubrik Budgetförutsättningar i 

uppdragsplanen 

- - - - - 
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2021-§ 20   Dnr: KS.2021.0001 

 

Lekmannarevisor till Tillväxt Finspång ekonomisk förening från 
föreningsstämma 2020-2021 

Beskrivning av ärendet 

Finspångs kommun är medlem i Tillväxt Finspång ekonomisk förening. 

Kommunfullmäktige ska utse en lekmannarevisor till den ekonomiska 

föreningen från föreningsstämma 2020-2021. 

 

Enligt föreningens stadgar ska styrelsens förvaltning och Tillväxt Finspångs 

räkenskaper årligen granskas av två revisorer. En av dem ska vara en 

lekmannarevisor som föreslås av Finspång kommun. Revisor och ersättare väljs 

för en tid av ett år av ordinarie föreningsstämma. 

 

Från Finspångs kommun utsågs Lars-Erik Ramlöv (L) till lekmannarevisor vid 

senaste föreningsstämman. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att utse Lars-Erik Ramlöv (L) till lekmannarevisor till Tillväxt Finspång 

ekonomisk förening för en tid av ett år från föreningsstämma 2020-2021 

- - - - - 
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2021-§ 21   Dnr: KS.2021.0001 

 

Val av ny ledamot i lärandeberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige har att välja en ny ledamot till lärandeberedningen. 

På förslag är att välja Irina Sedova (SD) som ny ledamot i lärandeberedningen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Irina Sedova (SD) som ny ledamot i lärandeberedningen 

- - - - - 
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2021-§ 22   Dnr: KS.2021.0001 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, 
vice ordförande och ledamot i miljö- och samhällsberedningen 
samt som ersättare i valberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Stig Jansson (M) har inkommit med en begäran att bli entledigad från sina 

uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, vice ordförande och ledamot i 

miljö- och samhällsberedningen samt som ersättare i valberedningen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Stig Jansson (M) från sina uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige, vice ordförande och ledamot i miljö- och 

samhällsberedningen samt som ersättare i valberedningen 

2. Att uppdra till Länsstyrelsen om en ny räkning. 

3. Att tacka Stig Jansson för den tid han haft uppdragen. 

- - - - - 
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2021-§ 23   Dnr: KS.2021.0001 

 

Val av ny vice ordförande och ledamot i miljö- och 
samhällsberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige har att välja en ny vice ordförande och ledamot till miljö- 

och samhällsberedningen. 

På förslag är att välja Rune Larsson (M) till ny vice ordförande och ledamot i 

miljö- och samhällsberedningen 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Rune Larsson (M) till ny vice ordförande och ledamot i miljö- 

och samhällsberedningen 

- - - - - 
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2021-§ 24   Dnr: KS.2021.0001 

 

Val av ny ledamot i demokratiberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige har att välja ny ledamot till demokratiberedningen. 

På förslag är att välja Parnian Bahador (KD) som ny ledamot i 

demokratiberedningen. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Parnian Bahador (KD) till ny ledamot i demokratiberedningen 

- - - - - 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 41 (44)  

Sammanträdesdatum  

2021-01-27  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 25   Dnr: KS.2020.1260 

 

e-förslag: seniorboende lasarettsområdet 

Beskrivning av ärendet 

Som ett komplement till ett tidigare förslag om äldreboende på gamla 

lasarettsområdet (dnr KS.2020.1160) har det kommit in ett e-förslag om ett 

seniorboende på samma område. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera e-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 
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2021-§ 26   Dnr: KS.2020.1243 

 

e-förslag: cykelbana mellan Risinge kyrka och Mo Gård 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit in ett e-förslag om en cykelväg mellan Risinge kyrka och Mo 

Gård för att öka möjligheten för människor att färdas på ett tryggt och säkert sätt. 

Det är många som bor utmed denna sträcka samt att många har Mo Gård och 

Risingegårdens behandlingshem som arbetsplats. Det skulle också vara bra med 

en cykelväg här för motionärer och för de som vill besöka utflyktsmål. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera e-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 
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2021-§ 27   Dnr: KS.2020.1289 

 

Medborgarförslag - ny högstadieskola 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har kommit in där en ny högstadieskola i Finspång 

föreslås. Förslagsställaren lyfter att dagens skolbyggnader på Nyhem och 

Grosvad ser ut som industrilokaler och att miljön där är oacceptabel. 

Förslagsställaren föreslår att det ska byggas en ny högstadieskola som är 

modern, som anpassar elevernas behov och som kan samla kommunens 

pedagogiska resurser på samma ställe. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

- - - - - 
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2021-§ 28 
 

Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 
 

1. Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-25 

2. Kommunstyrelsens protokoll 2020-12-09 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående delgivningar till protokollet 

 

- - - - - 

 

 


